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REVISTA PRESEI 
 

 Ministerul Finanţelor a publicat proiectul de buget pe 2019: PIB estimat de 1.022 miliarde lei, creştere 
economică de 5,5%/ Banii alocaţi pe ministere şi instituţii ale statului 
Bugetul de stat se stabileşte la venituri în sumă de 164,727 miliarde lei şi cheltuieli de 254,115 miliarde lei credite 
de angajament şi 199,584 miliarde lei lei credite bugetare, cu un deficit de 34,856 miliarde lei. 
PIB estimat 1.022 miliarde lei, creştere economică de 5,5% 
PIB estimat este de 1.022 miliarde lei, o inflaţie medie anuală de 2,8% şi o creştere economică de 5,5%. 
Veniturile bugetului general consolidat sunt de 341,5 miliarde lei (33,4% din PIB) iar cheltuielile de 367,6 miliarde 
lei (35,95% din PIB), cu un deficit de 26,1 miliarde lei (2,55% din PIB). 
Numărul şomerilor este estimat la 287.000 de persoane, iar câştigul salarial mediu net lunar 3.085 lei. 
Ţinta de deficit bugetar cash pe anul 2019 este estimată la 2,55% din PIB, iar deficitul ESA la 2,57% din PIB, anul 
2019 fiind primul an în care începe ajustarea deficitului bugetar, respectiv o ajustare de 0,39 puncte procentuale 
în termeni ESA faţa de anul 2018 , care va continua pe orizontul 2020-2022, urmând ca acesta să ajungă în anul 
2022 la 1,8 % din PIB, respectiv o ajustare de 0,77 puncte procentuale faţă de anul 2019. 
Nivelul estimat al datoriei guvernamentale brute pe orizontul de referinţă se va situa sub 40,0% din PIB, România 
înregistrând în anul 2017 un procent al datoriei publice de 35,2%, în scădere faţă de anul 2016 cu 2,1 puncte 
procentuale. 
În anul 2019 cheltuielile destinate investiţiilor însumează 47,2 miliarde lei, reprezentând aproximativ 4,62% în PIB. 
Cheltuielile cu dobânzile aferente datoriei publice sunt estimate la 13,5 miliarde lei şi au o pondere în PIB de 1,3%. 
În bugetul asigurărilor sociale de stat, viramentele către Pilonul II sunt de 8,6 miliarde de lei. 
Cheltuielile cu bunuri şi servicii sunt estimate la 46,5 miliarde lei (4,5% din PIB), în creştere cu 1,8 miliarde lei faţă 
de cele efectuate în anul 2018; din această creştere 1,5 miliarde de lei reprezintă bugetul Fondului Naţional Unic 
de Asigurări Sociale de Sănătate; 
Cheltuielile de personal sunt în sumă de 102,5 miliarde lei (10% din PIB), pe fondul aplicării Legii cadru privind 
salarizarea personalului plătit din fonduri publice, însă pe orizontul de referinţă se înregistrează o traiectorie 
descendentă a ponderii acestora în PIB. 
Buget - alocările pe ministere şi instituţii ale statului 
Bugete cu minus au Ministerul Comunicaţiilor şi pentru Societatea Informaţională, nisterul pentru Mediul de 
Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat sau Ministerul Energiei. 
Bugetele ministerelor şi instituţiilor statului sunt, confrm proiectului: 
Ministerul Afacerilor Externe – 18,4 miliarde lei, creştere de 21,5% 
Ministerul Agriculturii – 22,7 miliarde lei, creştere 15% 
Ministerul Fondurilor Europene – 2,2 miliarde lei, creştere 183% 
Ministerul Apărării Naţonale – 18,1 miliarde lei, creştere 6,6% 
Ministerul Muncii – 25,5 miliarde lei, creştere 2,1% 
Ministerul Educaţiei – 30,8 miliarde lei, crestere faţă de 2018 de 46,7% 
Ministerul Transporturilor – 11,6 miliarde lei, creştere de 54,9% 
Ministerul Sănătăţii – 9,4 miliarde3 lei, creştere de 64,6% 
Ministerul Finanţelor – 5,4 miliarde lei, creştere 10,3% 
Ministerul Economiei – 620 milioane lei, creştere 162% 
Ministerul Cercetării şi Inovării – 1,7 miliarde lei, creştere 27% 
Ministerul Tineretului şi Sportului – 658 milioane lei, creştere 95% 
Ministerul Justiţiei – 4,2 miliarde lei, creştere 6,4% 
Ministerul Afacerilor Externe – 1,1 miliarde lei, creştere 27% 
Ministerul Culturii – 958 milioane lei, creştere 29% 
Ministerul Apelor şi Pădurilor – 605 milioane lei, creştere 49% 
Ministerul Mediului – 529 milioane lei, creştere 45% 
Ministerul Dezvoltării Regionale – 5,5 miliarde lei, creştere 3,1% 
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Ministerul Public – 1,285 miliarde lei, creştere 3,1% 
Ministerul Turismului – 48 milioane lei, creştere 32% 
Ministerul pentru Românii de Pretutindeni – 28,8 milioane lei, creştere 16% 
Ministerul pentru Relaţia cu Parlamentul – 9,3 milioane lei, creştere 27% 
Ministerul Energiei – 250 milioane lei, minus 13% 
Ministerul Comunicaţiilor şi pentru Societatea Informaţională – 261 milioane lei, minus 20% 
Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat – 652,1 milioane lei, minus 28,9% 
Ministerul Finanţelor Publice – Acţiuni Generale – 26,086 miliarde lei, minus 1,3% 
Senat – 210 milioane lei, creştere 9,3% 
Camera Deputaţilor – 446 milioane lei, creştere 9,7% 
SRI – 2,4 miliarde lei, creştere 4,8% 
Serviciul Telecomunicaţii Speciale – 604 milioane lei, creştere 69% 
SPP – 233 milioane lei, creştere 20% 
SIE – 309 milioane lei, creştere 8,5% 
Secretariatul General al Guvernului – 2,2 miliarde lei, creştere 64,8% 
Autoritatea Electorală – 582 milioane lei, creştere 163% 
Curtea de Conturi – 363 milioane lei, creştere 24% 
ANSVSA – 890 milioane lei, creştere 8% 
Inspecţia Judiciară – 53 milioane lei 
Institutul Cultural Român – 67 milioane lei, creştere 64% 
Consilul Economic şi Social – 29,6 milioane lei. creştere 338% 
Academia Română, 334 milioane lei, creştere 7,3% 
Consiliul Concurenţei – 75 milioane lei, creştere 42% 
Înalta Curete de Casaţie şi Justiţie – 150 milioane lei, creştere 13% 
Consiliul Superior al Magistraturii – 157 milioane lei, creştere 5,6% 
Curtea Constituţională – 30 milioane lei, creştere 30% 
Autoritatea Naşională pentru Restituirea proprietăţilor – 21 milioane lei, creştere 48% 
Societatea Română de Televiziune – 410 milioane lei, creştere 1,7% 
Avocatul Poporului – 23,5 milioane lei, creştere 31% 
Autoritatea pentru Administrarea Activelor Statului – 21 milioane lei, cretere 28% 
Agenţia Naţională pentru Integritate – 22 milioane lei, creştere 15,6% 
Administraţia Prezidenţială – 55 milioane lei, creştere 4,1% 
Consilul Naţional al Audiovizualului – 12,8 milioane lei, creştere 18% 
Oficul Naţional de Prevenire şi Combatere a Spălării Banilor – 16,1 milioane lei, creştere11,9% 
Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării – 7,8 milioane lei, creştere 22% 
Consiliul Naţional pentru Studierea Arhivelor Securităţii – 18,2 milioane lei, creştere 7,3% 
Consiliul Legislativ – 11 milioane lei, creştere 12% 
Oficiul Registrul Naţional al Informaţiilor Secrete de Stat – 11,1 milioane lei, creştere 12% 
Autoritatea Naţională de Supraveghere a Prelucrării Datelor cu Caracter Personal – 5.8 milioane lei, creştere 26% 
Consiliul Naţional de Soluţionare a Contestaţiilor – 12,7 milioane lei, creştere 8,7% 
Academia – 10,6 milioane lei, creştere 5,1% 
Secretariatul de stat pentru Recunoaşterea Meritelor Luptătorilor împotriva Regimului Comunist – 3,3 milioane 
lei, creştere 16,5% 
Societatea Română de Radiodifuziune – 387 milioane lei, creştere 5,1% 
Agerpres – 22 milioane lei, creştere 10,6% 
Ministerul Finanţelor a publicat proiectul de buget pe 2019 
Bugetul de stat pe 2019 este construit pe un deficit bugetar cash pe anul 2019 de 2,55% din PIB, iar deficitul ESA 
la 2,57% din PIB, potrivit proiectului de buget afişat, joi seara, de Ministerul Finanţelor Publice (MFP), pe site spre 
dezbatere publică. 
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Anul 2019 este „primul an în care începe ajustarea deficitului bugetar, respectiv o ajustare de 0,39 puncte 
procentuale în termeni ESA faţa de anul 2018, care va continua pe orizontul 2020-2022, urmând ca acesta să 
ajungă în anul 2022 la 1,8% din PIB, respectiv o ajustare de 0,77 puncte procentuale faţă de anul 2019”, scrie în 
proiectul privind situaţia economică. 
În plus, proiectul de buget pe 2019 este configurat pe un cadru economic cu o creştere economică de 5,5% şi un 
ritm mediu anual de 5,2% pe întreg orizontul 2020-2022, conform raportului privind situaţia macroeconomică. 
De asemenea, rata anuală a inflaţiei luată în calcul la stabilirea bugetului pentru acest an a fost de 2,8%, apropiat 
de nivelul de 2,9%, cât prognozează pentru finele acestui an Banca Naţională a României. 
„Plafonul soldului bugetului general consolidat, exprimat ca procent în produsul intern brut, este în anul 2019 de -
2,55% (deficit bugetar - n.red.), iar în anul 2020 de -2,10%. Plafonul cheltuielilor de personal ale bugetului general 
consolidat, exprimat ca procent în produsul intern brut, este de 10,0% în anul 2019 şi de 9,7 % în anul 2020. 
Plafonul privind datoria publică, conform metodologiei Uniunii Europene pentru sfârşitul anului 2019, este de 
40% din produsul intern brut”, arată proiectul Legii pentru aprobarea plafoanelor unor indicatori specificaţi în 
cadrul fiscal-bugetar pe anul 2019. 
Bugetul de stat se stabileşte la venituri de 164,72 miliarde de lei, iar la cheltuieli în sumă de 254,1 miliarde de lei 
credite de angajament şi în sumă de 199,58 miliarde de lei credite bugetare, cu un deficit de 34,85 miliarde de lei, 
conform proiectului de Lege a bugetului de pe anul 2019. 
Mai exact, veniturile bugetului general consolidat pentru 2019 sunt estimate la 341,4 miliarde de lei, respectiv 
33,4% din PIB, cele mai mari provenind din contribuţiile de asigurări sociale - 11,5% din PIB, urmate de TVA - 6,8%, 
accize - 3%, impozit pe salarii şi pe venit - 2,3%. În schimb, cheltuielile bugetului general consolidat pentru 2019 
sunt estimate la 367,5 miliarde lei, respectiv 35,9% din PIB, cele mai mari fiind cu asistenţa socială - estimate la 
109,8 miliarde lei, respectiv 10,7% din PIB şi cele de personal - 102,5 miliarde lei (10% din PIB). 
Din taxa pe valoarea adăugată (TVA) se alocă 13,39 miliarde de lei sume defalcate pentru bugetele locale, din 
care: 
a) 499,8 milioane lei pentru finanţarea cheltuielilor descentralizate la nivelul judeţelor; 
b) 1,64 miliarde de lei pentru finanţarea cheltuielilor descentralizate la nivelul comunelor, oraşelor, municipiilor, 
sectoarelor şi municipiului Bucureşti; 
c) 300 de milioane de lei destinate finanţării cheltuielilor privind drumurile judeţene şi comunale, sumă 
repartizată pe judeţe astfel: 50% din sumă se repartizează în mod egal tuturor judeţelor, 15% din sumă direct 
proporţional cu lungimea drumurilor, 35% din sumă invers proporţional cu capacitatea financiară a judeţelor; 
repartizarea sumelor pe unităţi administrativ-teritoriale se face în funcţie de lungimea şi starea tehnică a 
drumurilor, prin hotărâre, de către consiliul judeţean, după consultarea primarilor; 
d) 10,775 miliarde de lei pentru echilibrarea bugetelor locale ale comunelor, oraşelor, municipiilor şi judeţelor, 
pentru finanţarea cheltuielilor aferente funcţionării serviciilor publice de salvare acvatică-salvamar şi a posturilor 
de prim ajutor pe plajele cu destinaţie turistică, (...), pentru municipiul Sibiu, pentru finanţarea cheltuielilor 
ocazionate de organizarea Summit-ului şefilor de stat sau de guvern, cu ocazia exercitării Preşedinţiei României la 
Consiliul Uniunii Europene, şi pentru aplicarea prevederilor Legii nr. 26/2019 pentru modificarea şi completarea 
Ordonanţei Guvernului nr. 27/1996 privind acordarea de facilităţi persoanelor care domiciliază sau lucrează în 
unele localităţi din Munţii Apuseni şi în Rezervaţia Biosferei „Delta Dunării”, potrivit anexei nr.7 şi 7/01; 
e) 178,6 milioane lei pentru finanţarea cheltuielilor învăţământului particular şi cel confesional, acreditate. 
Iniţial acest proiect trebuie prezentat marţi, după o lună de întârziere, conform unei declaraţii a lui Darius Vâlcov, 
consilierul pe probleme economice al premierului Viorica Dăncilă. A fost amânat din cauza discuţiile cu 
administraţiile locale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primarii de municipii resping categoric propunerea Ministerului Finanţelor privind preluarea unor cheltuieli 
AMR respinge categoric propunerile Ministerului Finanţelor privind preluarea integrală a unor categorii de 
cheltuieli descentralizate şi cere asumarea de către Guvern a „susţinerii integrale de la bugetul de stat a 
sistemului de protecţie a copilului şi a persoanelor cu dizabilităţi". 
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"AMR respinge categoric propunerile Ministerului Finanţelor Publice privind preluarea integrală a unor categorii 
de cheltuieli descentralizate, aferente sistemului de protecţie a copilului, centrelor pentru persoane cu handicap, 
indemnizaţii pentru persoane cu handicap şi însoţitori ai acestora, precum şi „salarizarea personalului neclerical”, 
cheltuieli evaluate de MFP la 6,4 miliarde de lei. AMR solicită asumarea de către Guvern a „susţinerii integrale de 
la bugetul de stat a sistemului de protecţie a copilului şi a persoanelor cu dizabilităţi”, aşa cum s-a angajat in 
„Programul de guvernare 2018-2020”, Capitolul/„Administraţie publică. Politici regionale”,/ Măsura 2 
/„Finanţarea autorităţilor locale”,/ pagina 109", se arată într-o scrisoare a Asociaţiei Municipiilor din România 
(AMR), trimisă premierului Viorica Dăncilă. 
Totodată, primarii de municipii, reuniţi în Asociaţia Municipiilor din România (AMR) condusă de primarul 
Sectorului 3 Robert Negoiţă, cer urgent transmiterea spre consultare a proiectului Legii bugetului de stat pe anul 
2019. 
Potrivit sursei citate, urmare a reducerii impozitului pe venit de la 16% la 10%, în anul 2018 bugetele locale au fost 
diminuate cu sume reprezentând 30-40% din bugetele anului 2017. 
În aceste condiţii AMR a solicitat ca în anul 2019, Guvernul României să îşi respecte promisiunea făcută la sfârşitul 
anului 2017, dar şi la aprobarea Legii bugetului de stat pe anul 2018, de a asigura finanţarea APL cel puţin la 
nivelul sumelor primite de la bugetul de stat în anul 2017, în sume nete. 
"Din evaluările noastre, confirmate cu cifrele oficiale, pentru ca în anul 2019 comunităţile locale să fie finanţate la 
nivelul anului 2017, comunele, oraşele şi municipiile ar trebui să beneficieze de compensarea pierderilor pe care 
le înregistrează, până la nivelul minim de 67% din IV. Răspunsul MFP, astfel cum îl regăsim în adresa nr. 
462218/30.01.2019 reprezintă o ducere în derizoriu atât a nevoilor şi intereselor comunităţilor locale*cât şi o 
gravă încălcare a principiului asigurării resurselor corespunzătoare competenţelor transferate, cât şi a principiul 
asigurării unui proces de descentralizare stabil, predictibil, bazat pe criterii şi reguli obiective, care să nu 
constrângă activitatea autorităţilor administraţiei publice locale sau să limiteze autonomia locală financiară, 
principii reglementate şi în Legea-cadru a descentralizării nr. 195/2006", arată primarii. 
Potrivit AMR, primele simulări arată că la nivelul majorităţii primăriilor s-ar înregistra pierderi semnificative ca 
urmare a creşterii cotei din IV alocate, în paralel cu preluarea integrală a cheltuielilor generate de susţinerea 
sistemului de protecţie a copilului şi a sistemului de protecţie a persoanelor cu dizabilităţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Klaus Iohannis se întâlneşte cu Înaltul Reprezentant al UE pentru Afaceri Externe, Federica 
Mogherini 
Preşedintele Klaus Iohannis îl va primi, vineri, la Palatul Cotroceni, pe Înaltul Reprezentant al Uniunii Europene 
pentru Afaceri Externe şi Politică de Securitate, Federica Mogherini, şi pe ministrul Afacerilor Externe al Regatului 
Unit al Marii Britanii şi Irlandei de Nord, Jeremy Hunt. 
Începând cu ora 12:00, la Palatul Cotroceni, are loc primirea ministrului Afacerilor Externe al Regatului Unit al 
Marii Britanii şi Irlandei de Nord, Jeremy Hunt de către preşedintele Klaus Iohannis. 
Ulterior, de la ora 14:00, şeful statului îl va primi, la Palatul Cotroceni, pe Înaltul Reprezentant al Uniunii Europene 
pentru Afaceri Externe şi Politică de Securitate, Federica Mogherini. 
Miniştrii de Externe din statele membre UE participă, joi şi vineri, la Bucureşti, la o reuniune informală, cunoscută 
şi sub numele de Gymnich. 
Ei discută despre criza politică din Venezuela, dosarul sirian şi relaţia UE-China. 
Reuniunea este prezidată de către Înaltul Reprezentant pentru Afaceri Externe şi Politica de Securitate, Vice-
preşedinte al Comisiei Europene, Federica Mogherini. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Apărării: Când ni se va comunica decizia instanţei, voi veni cu o propunere pentru şeful Armatei 
Ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, a anunţat, joi seară, că în momentul în care decizia instanţei de 
suspendare a decretului prin care a fost prelungit mandatul şefului Statului Major al Apărării va fi comunicată 
oficial, va veni cu o propunere pentru conducerea SMAp. 
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"În acest moment, generalul Laurian Anastasov a fost împuternicit pe funcţia de locţiitor, având în vedere că 
generalul Tonea începând cu 1 februarie nu va mai fi la conducerea MApN. La momentul în care ni se va comunica 
de la instanţă decizia, atunci voi veni cu o propunere pentru şeful SMAp. Aici mă refer probabil la o împuternicire 
în primă fază, până se ajunge în CSAT, să vedem ce se întâmplă. Deci voi veni cu o propunere de înputernicire sau 
de delagre de atribuţii pentru această funcţie", a declarat Gabriel Leş, la Antena 3. 
Ministerul Apărării Naţionale (MApN) a anunţat anterior că va pune în aplicare decizia instanţei referitor la şeful 
Staului Major al Apărării (SMAp), precizând că din 1 februarie pe funcţia de locţiitor al şefului SMAp a fost 
împuternicit generalul-locotenent Laurian Anastasof. 
Magistraţii Curţii de Apel Bucureşti au dispus suspendarea executării decretului semnat de Klaus Iohannis de 
prelungire a mandatului de şef al Statului Major al Apărării, până la pronunţarea instanţei de fond. Decizia nu este 
definitivă, dar este executorie. 
MApN a contestat, la Curtea de Apel Bucureşti, decretul prin care a fost prelungit mandatul de şef al Statului 
Major al Apărării pentru generalul Nicolae Ciucă. Ministerul a cerut suspendarea şi anularea decretului. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Secretarul general al NATO, la Palatul Cotroceni: Ne bucurăm de planurile României de a cheltui 2% din PIB și 
de a-și moderniza forțele armate. Aceste contribuții fac NATO mai puternică și România mai sigură 
Întărirea flancului estic al Alianţei este în continuare o prioritate. Declaraţia a fost făcută de preşedintele Klaus 
Iohannis, după întâlnirea cu secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg. Cei doi au discutat la Cotroceni despre 
transformarea NATO și creşterea cheltuielilor pentru Apărare. Jens Stoltenberg a venit la Bucureşti miercuri seară, 
când a participat la o cină de lucru cu miniştrii Apărării din UE.StirileTVR.ro au urmărit declarațiile, pe care le 
regăsiți în secțiunea VIDEO a acestui articol. 
Declarația de presă comună a oficialilor a fost întârziată de discuțiile prelungite. 
StirileTVR.ro vă oferă principalele puncte din declarațiile susținute la final.  
Declarații președintele Klaus Iohannis: 

 Este o mare plăcere pentru mine că ne-am întâlnit astăzi la Cotroceni și am avut ocazia să discutăm chiar 
în profunzime chestiunile care ne preocupă legate de NATO. Această vizită este cu atât mai importantă cu cât ne 
aflăm la începutul unui an special pentru NATO fiindcă vom aniversa la sfârșitul acestui an 70 de ani de existență a 
Alianței. Dar și pentru România este un an important, se împlinesc 15 ani de când România a aderat la NATO. 
Aceste aniversări oferă, evident, un bun prilej pentru a trece în revistă realizările comune, dar și pentru a arunca o 
privire spre viitor, spre evoluția Alianței și în cazul nostru, sigur, spre rolul României în NATO, un rol pe care eu îl 
văd ca unul important și pentru asta ne implicăm. 

 Am avut o discuție cum am spus pe, pot să zic, toate temele majore care preocupă structurile NATO în 
această perioadă. 

 Am reconfirmat în dialogul cu secretarul general angajamentul nostru clar de a rămâne un aliat nu numai 
puternic, dar și de încredere. România, după cum am spus de multe ori, susține cu fermitate consolidarea Alianței. 
Este cea mai puternică Alianță care a existat vreodată, dar ca să rămână așa este nevoie de multă muncă. Ne 
bazăm pe o relație transatlantică solidă, care este indispensabilă pentru securitatea și prosperitatea spațiului 
euroatlantic. România va continua să acționeze ca furnizor de securitate și stabilitate în regiune și, evident, va 
continua să își îndeplineaască toate responsabilitățile asumate, dintre care, în această perioadă, cea mai discutată 
este ceea ce se numește burden sharing,adică cheltuielile alocate pentru Apărare. 

 România s-a angajat pentru 2% și ne ținem de această promisiune. O bună parte din acești bani merge, 
după cum am stabilit în CSAT, în modernizarea armatei și acest lucru a fost văzut, este văzut ca un exemplu pozitiv 
în NATO. 

 Noi contribuim activ la consolidarea posturii NATO de descurajare și apărare, atât pe teritoriul propriu, 
cât și pe teritoriul altor state. Și aici aș da drept exemplu foarte bun prezența noastră în Polonia. În același timp, 
România menține o contribuție substanțială la operațiile și misiunile aliate - și aici exemplul cel mai elocvent este, 
sigur, prezența noastră în Afganistan. În Afganistan suntem foarte prezenți, militarii noștri sunt foarte respectați și 
fac o treabă excelentă acolo. Toate aceste eforturi confirmă importanța pe care o acordăm solidarității aliate și 
unei abordări cuprinzătoare a riscurilor. În același timp, suntem deplin conștienți că aceste contribuții sunt 
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absolut necesare în actualul context, un context marcat de încălcări ale dreptului internațional și de utilizarea 
forței militare inclusiv în vecinătatea noastră. 

 Procesul de adaptare a NATO la aceste noi realități este în desfășurare și trebuie să continue. O postură 
de descurajare și apărare credibilă și eficientă este esențială pentru a răspunde amenințărilor complexe. 
Obiectivul este asigurarea implementării depline a măsurilor convenite prin efort colectiv, sigur și de o manieră 
coerentă și susținută.  

 Apărarea pe flancul estic și în regiunea Mării Negre, care ne interesează extrem de mult, trebuie să 
rămână o prioritate, cu atât mai mult cu cât situația de securitate din zona noastră reprezintă o sursă de 
preocupare majoră pentru NATO. Am discutat cu domnul secretar general despre progresele înregistrate în 
implementarea prezenței aliate înaintate în regiunea noastră. Pe baza acestora, vom acționa în continuare pentru 
consolidarea Brigăzii multinaționale de la Craiova, pentru asigurarea unei prezențe constante a navelor aliate în 
Marea Neagră - foarte important în această perioadă, precum și pentru stabilirea unor aranjamente militare de 
comandă și control cât mai eficiente. 

 Aceste măsuri fac parte dintr-o abordare strategică pe termen lung, o abordare care privește întreaga 
regiune Mării Negre, care este, evident, de o importanță majoră pentru noi, dar prin implicarea noastră, prin 
efortul nostru, am reușit să facem pe toți aliații să înțeleagă importanța acestei regiuni a Mării Negre și am reușit.  

 În același timp, am susținut importanța continuării unui sprijin activ al NATO pentru partenerii săi, care 
sunt vizați de amenințări, fie de natură convențională, fie de natură hibridă. 

 Nu în ultimul rând, în contextul deținerii Președinției Consiliului Uniunii Europene, am abordat relația 
NATO cu UE. Amândoi suntem de părere că este nevoie: A. de o colaborare, de o cooperare strânsă; B. de o 
implicare și de o parte și de alta în proiecte care se completează reciproc și nu se concurează reciproc. 

 Noi credem că o abordare serioasă, de perspectivă, solidă, este o abordare de tip complementar, care 
creează sinergii. 

 Din poziția de stat puternic dedicat în egală măsură proiectului european și consolidării în continuare a 
NATO și, foarte important, a relației transtlantice, România va valorifica toate oportunitățile pentru susținerea 
dezvoltării parteneriatului stategic între NATO și UE. 
Jens Stoltenberg: NATO se adaptează la un mediu de securitate mai imprevizibil, mai nesigur și România este 
de mare importanță în acest context. Deci mulțumesc  pentru contribuția României în adaptarea NATO pentru 
a putea reacționa la mediul de securitate mai complex. 
Anul acesta, România aniversează 15 ani în calitate de membru NATO. În Afganistan, sute de militari români ajută 
la stabilizarea țării și împiedică această țară să devină un adăpost al teroriștilor. 
Trebuie să investim, într-adevăr, în apărare, pentru a crește securitatea într-o lume mai periculoasă. Ne bucurăm 
de planurile României de a cheltui 2% din PIB și de a-și moderniza forțele armate în următoriul deceniu. Toate 
aceste contribuții fac NATO mai puternică și fac România mai sigură. 
Vă felicit pentru prima Președinție a Consiliului Uniunii Europene și mulțumesc României pentru că a făcut din 
această cooperare o prioritate. 
Răspunsuri la întrebări: 
Jens Stoltenberg: 

 mă bucur foarte mult de eforturile de apărare ale UE 
 și UE și NATO colaborează mai strâns acum decât în orice alt moment din trecut 
 eforturile UE din apărare sunt complementare și nu concurente cu ale NATO 
 UE nu are cum să înlocuiască NATO 
 unitatea europeană nu se poate substitui unității transatlantice 
 după Brexit, 80% din cheltuieli vor proveni de la țări care nu sunt membre UE 
 trebuie să evităm suprapunerile, trebuie să ne asigurăm că întărim, nu slăbim legătura transatlantică. 

Klaus Iohannis: 
 complementaritarea eforturilor de dotare este vitală nu-și dorește nimeni să creeze o competiție între 

NATO și UE. 
 România s-a angajat să cheltuiască 2% din PIB pentru Apărare. (...) În CSAT am luat aceste chestiuni în 

discuţie de la început şi ne-am dat seama că avem o mare oportunitate de tip strategic - aici, putem, pentru prima 
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dată de mulţi ani încoace, să abordăm înzestrarea Armatei din punct de vedere strategic pe termen mediu, 
aproape lung. Avem un plan pentru zece ani. Asta face posibile achiziţii care până acum nu au fost deloc la 
îndemâna Ministerului Apărării sau a Armatei. Avem programele de înzestrare strategică şi suntem dispuşi noi, 
România, să ducem aceste înzestrări la bun sfârşit. Unele au demarat foarte bine şi sunt în desfăşurare. Nu 
trebuie să spunem că nu se întâmplă nimic. Se întâmplă! Avem programe strategice în desfăşurare. Neavând, de 
la Revoluţie încoace, exerciţiul unor mari programe de înzestrare de tip strategic, lucrurile se mişcă parţial mai 
greu. Nu poţi să aştepţi de azi pe mâine ca departamente care s-au ocupat mai degrabă de achiziţii mai mici dintr-
o dată să fie superperformante la achiziţii strategice mari. Asta este. Apar sincope, apar probleme neprevăzute şi 
toate acestea trebuie depăşite 

 în CSAT am discutat în fiecare an cum adaptăm aceste programe strategice, suntem în grafic. De ce nu se 
progresează pe corvete este o întrebare la care, probabil, o să vă răspundă mai bine Ministerul Apărării. Din 
punctul meu de vedere, lucrurile din punctul de vedere al CSAT sunt clare - Guvernul, în speţă Ministerul Apărării, 
trebuie să livreze şi sper că această abordare se găseşte şi la Ministerul Apărării. Răspunsul concret la licitaţia cu 
corvetele o să îl primim când probabil ministerul primeşte răspunsul la acea sesizare pe care au făcut-o, având, zic 
ei, nişte elemente de incertitudine, dar în ansamblu noi ştim ce vrem. Avem la dispoziţie fondurile, fiindcă este un 
angajament al României, nu este un angajament doar al Guvernului sau doar al CSAT, şi vom duce aceste lucruri la 
bun sfârşit. 
Secretarul general al NATO a participat, miercuri seară, la reuniunea informală a miniştrilor Apărării din ţările 
membre ale Uniunii Europene, care se desfăşoară la Bucureşti. 
Joi seară, de la ora 19.00, președintele Klaus Iohannis îl primiește și pe ministrul Afacerilor externe al Republicii 
Federale Germania, Heiko Maas. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Dosarele lui Dragnea, Tăriceanu, Ponta, Ghiţă, de la Instanţa Supremă, rămân la completurile trase la sorţi la 
finalul anului trecut 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) a decis, joi, ca dosarele care au intrat la sfârşitul lui 2018 pe rolul 
completurilor de cinci judecători de la instanţa supremă, în care nu au fost administrate probe, să rămână la 
completurile trase la sorţi la finalul anului trecut. 
"Respinge, ca inadmisibile, sesizările formulate de Completul de 5 judecători în materie penală şi Secţia penală 
privind schimbarea jurisprudentei existente la nivelul Completurilor de 5 judecători în materie penală, sub 
aspectul interpretării şi aplicării principiului continuităţii completului de judecată, subsumat regulii anualităţii ce 
guvernează activitatea acestor formaţiuni de judecată. Definitivă. Pronunţată, în şedinţă publică, astăzi 31 
ianuarie 2019. Cu opinie separată, în sensul respingerii excepţiei de inadmisibilitate şi soluţionării pe fond a 
sesizărilor formulate", se arată în decizia Secţiilor Unite ale Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, luată joi seară. 
Decizia vizează dosare în care sunt judecaţi politicieni precum preşedintele PSD Liviu Dragnea, preşedintele 
Senatului Călin Popescu Tăriceanu, fostul premier Victor Ponta sau afaceristul Sebastian Ghiţă. 
Decizia instanţei supreme menţine practic hotărârea luată în Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al 
Magistraturii (CSM). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scandalul apei de băut din Bucureşti. Firea trimite Corpul de Control să verifice Apa Nova/Director: Apa este 
potabilă 
Gabriela Firea a declarat, joi în şedinţa CGMB, că a dat o dispoziţie ca reprezentanţii Corpului de Control al 
primarului general să verifice situaţia de la Apa Nova. La rândul său, directorul adjunct al companiei a spus că apa 
nu reprezintă un pericol şi nu ştie de ce MS a recomandat evitarea ei. 
„Am luat toate măsurile care sunt printre atribuţiile Primarului general, am dat o dispoziţie ca reprezentanţii 
Corpului de Control al primarului general să înceapă o verificare a celor întâmplate. Am solicitat Apa Nova 
informaţii suplimentare. (...) Fac apel la toate autorităţile statului (...) să aflu mai multe informaţii despre 
poluator, cum s-a deversat acea cantitate de amoniu, cum s-a ajuns ca Apa Nova să fie nevoită să cureţe apa cu 
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clor, de ce nu am fost informaţi? Instituţiile să meargă şi la cauză”, a declarat primarul Gabriela Firea, în şedinţa 
CGMB de joi. 
La rândul său, directorul adjunct al Apa Nova, Mihai Savin, a spus, tot în şedinţa CGMB, că apa de la robinet este 
potabilă. 
„Rezultatele probelor prelevate începând cu 29 ianuarie - 29, 30 şi 31 ianuarie nu indică depăşiri ale clorului. (...) 
În fapt, a existat, într-adevăr o depăşire pe Argeş a indicatorului amoniu, (...) iar măsura cea mai rapidă a fost o 
creştere a dozei de clor, dar nu peste limitele admise de lege. Această doză de clor un pic crescută a dat, în 
anumite puncte din Sectorul 6, un miros de clor. Ulterior, în secunda 2, am trecut la alimentarea oraşului 
Bucureşti preponderent din Dâmboviţa, am atenuat orice altă posiblă poluare a surselor de apă din Argeş. 
Monitorizăm încontinuu tot ce se întâmplă în reţeaua de distribuţie, apa este potabilă”, a spus directorul adjunct 
al Apa Nova. 
Referitor la recomandarea Ministerului Sănătăţii, potrivit căreia trebuie evitată folosirea apei publice, 
reprezentantul Apa Nova a spus că nu cunosc informaţiile pe care instituţia se bazează. 
„Nu cunoaştem pe ce se bazează Ministerul Sănătăţii, nu am primit nicio notificare legată de o eventuală 
problemă în reţeau de distribuţie. Noi vă garantăm că tot ce facem, facem cu profesionalism şi nu există niciun 
pericol”, a mai spus Savin. 
Precizările vin după ce Apa Nova a informat joi dimineaţă că rezultatele analizelor efectuate reconfirmă şi atestă 
potabilitatea apei distribuită de companie consumatorilor. Distribuitorul de apă mai menţionează că a crescut 
concentraţia de clor din cauza topirii zăpezii şi a gheţii, însă valorile sunt în limitele normale. 
Iniţial, miercuri seară, Ministerul Sănătăţii a recomandat bucureştenilor să nu folosească apa din reţeaua publică 
pentru băut, prepararea hranei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul Oana Schmidt-Hăineală, în echipa de conducere a DIICOT. Prima reacţie a fostei şefe a CSM 
Procurorul Oana Schmidt-Hăineală, fost preşedinte CSM, preia funcţia de consilier al procurorului-şef al DIICOT, 
Felix Bănilă, la o zi după ce Secţia pentru procurori a CSM a avizat numirea acesteia la DIICOT, ca urmare a 
promovării probei interviului. Informaţia a fost confirmată pentru STIRIPESURSE.RO de reprezentanţii DIICOT. 
Oana Schmidt-Hăineală a ocupat anterior funcţia de şef al Corupului de control al Ministerului Justiţiei. Mutarea 
acesteia la DIICOT reprezintă o adevărată lovitură de imagine pentru structura de parchet, într-o perioadă în care 
cealaltă direcţie specializată din Ministerul Public, DNA, se află într-un evident declin. Tot o funcţie de consilier al 
şefului DIICOT ocupă şi Mariana Alexandru, fost procuror la DNA, unul dintre cei mai respectaţi anchetatori din 
România, cu 30 de ani de activitate fără achitări. 
Potrivit OUG 78/2016 pentru organizarea şi funcţionarea Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate 
Organizată şi Terorism (DIICOT), instituţia "este condusă de un procuror-şef, asimilat prim-adjunctului procurorului 
general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. Procurorul-şef al Direcţiei de Investigare a 
Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism este ajutat de 2 procurori şefi adjuncţi, asimilaţi adjunctului 
procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, precum şi de 2 consilieri, 
asimilaţi consilierilor procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie". 
Plecarea Oanei Schmidt-Hăineală din Ministerul Justiţiei vine în contextul în care se discută despre posibilitatea 
adoptării unei ordonanţe de urgenţă care să permită depunerea de contestaţii în anulare împotriva tuturor 
hotărilor adoptate de completurile de 5 judecători de la ÎCCJ, din ultimii 4 ani. 
"Pentru mine este o provocare profesională şi personală să lucrez la nivelul conducerii unei structuri specializate 
a Ministerului Public. Sper ca toată experienţa dobândită în cei 21 de ani de carieră să reprezinte un atu în 
exercitarea atribuţiilor", a declarat Oana Schmidt-Hăineală pentru STIRIPESURSE.RO. 
Oana Schmidt-Hăineală a mai ocupat funcţia de secretar de stat în Ministerul Justiţiei, de unde a fost revocată în 
2017, în contextul scandalului OUG 13, la cererea procurorului general Augustin Lazăr. În luna iulie, Curtea de 
Apel Bucureşti a decis, în primă instanţă, obligarea Consiliului Superior al Magistraturii la plata a 30.000 de lei 
daune procurorului Oanei Schmidt-Hăineală pentru că i-a fost revocată abuziv detaşarea la Ministerul Justiţiei. 
În luna septembrie, STIRIPESURSE.RO a dezvăluit că DNA i-a deschis un dosar Oanei Schmidt-Hăineală chiar în 
perioada în care aceasta era preşedintele CSM. Se întâmpla imediat după instalarea Laurei Codruţa Kovesi în 
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funcţia de procuror-şef al DNA. Astfel, DNA s-a sesizat din oficiu în 2013, pentru un presupus abuz în serviciu, a 
ținut cauza deschisă peste cinci ani, situaţie care a blocat acceasul Oanei Schmidt-Hăineală la funcţii de conducere 
în sistem. Apoi, în vara anului 2018, dosarul a fost clasat pe motiv că fapta nu există. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dată afară de Viorica Dăncilă, angajată de Gabriela Firea: Speranța Cliseru, fostul prefect al Bucureștiului, are 
un nou loc de muncă 
Fostul prefect al Bucureștiului, Speranța Cliseru, demisă de Viorica Dăncilă, a fost numită consilier contractual pe 
probleme de mobilitate și infrastructură al primarului general al Capitalei, Gabriela Firea, au declarat, pentru 
MEDIAFAX, reprezentanți ai Primăriei București. 
Reprezentanții Primăriei Capitalei au declarat, pentru MEDIAFAX, că Speranța Cliseru, fost prefect al Capitalei, a 
fost numită consilier contractual pe probleme de mobilitate și infrastructură al primarului general al Capitalei, 
Gabriela Firea. 
Pe 20 decembrie 2018, Speranţa Cliseru şi-a încetat mandatul în funcţia de prefect al Capitalei. 
Fostul prefect al Capitalei, Speranţa Cliseru, este cunoscută drept o apropiată a Gabrielei Firea, ocupând în trecut 
funcţia de consilier al acesteia. 
Până să ajungă la Primăria Capitalei, Cliseru a fost administrator public al oraşului Voluntari, care îl are ca primar 
pe Florentin Pandele, soţul Gabrielei Firea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 STB are încă un an la dispoziţie să facă loc terenului pentru Spitalul Metroplolitan 
Primăria Capitalei a prelungit cu un an termenul de relocare a Autobazei STB Pipera, pe terenul căreia ar trebui 
construit Spitalul Metropolitan. Primăria spune că până acum, STB nu a găsit o locaţie potrivită, mai ales că între 
timp s-au achiziţionat şi autobuzele Otokar. 
Primăria Capitalei a introdus pe ordinea de zi a şedinţei CGMB de joi un proiect care prevede prelungira cu un an a 
termenului de relocare a autobazei Pipera, pe terenul căreia Municipalitatea vrea să construiască Spitalul 
Metropolitan. Prouiectul a primit votul CGMB. 
„Prin Hotărârea CGMB din 22.02.2018 s-a aprobat preluarea imobilului, situat în Şoseaua Pipera nr.55, sector 2, 
din administaţia Regiei Autonome de Transport Bucureşti – actuala societate de Transport Bucureşti, în vederea 
realizării obiectivului de tip investişii „Spitalul metropolitan”. Prin aliniatul 3 din Hotărârea mai sus menţionată, s-
a aprobat relocarea activităţii desfăşurate, în termen de 12 luni de la intrarea în vigoare a hotărârii, la alte 
amplasamente care vor fi identificate ulterior”, se arată în expunerea de motive a proiectului votat joi. 
Acum, potrivit proiectului votat, primăria extinde cu încă un an perioada pentru relocarea Autobazei din Pipera, 
din următoarele motive: 
„Societatea de Transport Bucureşti STB SA anunţă că se află în imposibilitatea relocării activităţii într-o locaţie ce 
beneficiază de infrastructura corespunzătoare desfăşurării activităţii de transport public de călători. În acest sens, 
având în vedere necesitatea desfăşurării în bune condiţii a activităţii de prestare a serviciului de transport public 
de călători se impune prelungirea termenului de relocare a activităţii desfăşurate în cadrul Autobazei Societăţii de 
Transport Bucureşti, situate în Şoseaua Pipera nr. 55, sector 2”, se arată şi în raportul de specialitate al 
proiectului. 
Un al motiv pentru care STB nu-şi poate muta, în prezent, activitatea într-o altă locaţie este şi numărul mare de 
autobuze intrate recent în proprietatea Municipalităţii, respectiv autobuzele Otokar. 
„Având în vederea parcul circulant aflat în exploatarea Societăţii de Transort Bucureşti STB SA aflat în continuă 
creştere, având în vedere intrarea în exploatare eşalonată a celor 400 de autobuze Otokar achiziţionate de către 
Municipiul Bucureşti, raportat la numărul şi capacitatea autobazelor de care dispune, anterior preluării imobilului, 
este necesară relocarea activităţii într-o locaţie corespunzătoare (...) 
Astfel, în prezent, STB se află în imposibilitatea relocării activităţii într-o locaţie ce beneficiază de infrastrctura 
corespunzătoare desfăşurării activităţii de transport public de călători”, se mai arată în raportul de specialitate al 
proiectului. 
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Proiectul privind prelungirea termenului de relocare a autobazei din Pipera este criticat de deputatul independent 
Nicuşor Dan, care o acuză pe Gabriela Firea că face „declaraţii de intenţii fără suport în realitate” 
„Sunt convins că vom discuta şi în ianuarie 2020 de o nouă prelungire a termenului de relocare a autobazei RATB. 
În loc de managementul de proiect vedem la primarul Firea declaraţii de intenţii fără suport în realitate. Din 
fericire, bucureştenii au înţeles de mult cu cine au de-a face.”, a declarat deputatul de Bucureşti Nicuşor Dan, 
printr-un comunicat de presă transmis duminică. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Hipermarketurile Auchan, Carrefour, Cora, amendate drastic în România pentru înţelegeri care conduceau la 
preţuri mai mari 
Consiliul Concurenţei a sancţionat şapte companii active pe piaţa comercializării produselor alimentare din 
România (3 retaileri şi 4 furnizori ai acestora) cu amenzi în valoare totală de 87.713.336 lei (aprox. 18,8 milioane 
euro), informează autoritatea pentru concurenţă. 
Companiile sancţionate sunt: Auchan Romania SA - 36.563.004 lei (7,84 milioane euro); Carrefour România SA - 
26.995.645 lei (5,79 milioane euro); Romania Hypermarche (Cora) SA - 12.410.834 lei (2,66 milioane euro); 
Quadrant-Amroq Beverages SRL - 5.984.053 lei (1,28 milioane euro); Star Foods EM SRL - 3.930.920 lei (843.599 
euro); Strauss România SRL - 1.785.767 lei (383.236 euro); Nelson Prod SRL - 3.113 lei (9.252 euro). 
Sancţiunile au fost aplicate în cadrul investigaţiei privind fixarea preţurilor între retailerii Auchan, Cora şi 
Carrefour şi furnizorii acestora, în perioada 2010-2016. În urma investigaţiei a fost sancţionată atât încălcarea 
regulilor naţionale, cât şi a regulilor europene de concurenţă, pentru fixarea preţurilor de revânzare (de raft) în 
cadrul promoţiilor desfăşurate de retaileri. 
Consiliul Concurenţei a constatat că în anumite cazuri preţurile de vânzare la raft nu se stabileau conform 
regulilor de piaţă prin raportul dintre cerere şi ofertă, ci furnizorul şi retailer-ul stabileau un pret fix sau minim 
pentru revânzarea produselor către consumatorul final. Această practică conduce la preţuri mai mari pentru 
consumatorul final, retailerul neputând să scadă preţul sub limita stabilită cu furnizorul. 
Carrefour România SA a recunoscut fapta, beneficiind astfel de o reducere a amenzii, precizează comunicatul 
instituţiei de control. 
Amenzile aplicate de Consiliul Concurenţei se virează integral către bugetul de stat. 
Companiile sancţionate pot ataca decizia autorităţii de concurenţă la Curtea de Apel Bucureşti, în termen de 30 de 
zile de la publicarea deciziei. 
Aceasta este a doua investigaţie derulată de autoritatea de concurenţă, finalizată cu sancţiuni, pe piaţa 
comercializării de produse alimentare. Reamintim că, în anul 2015, autoritatea de concurenţă a sancţionat 
retailerii Metro, Real, Selgros, Mega Image şi furnizorii acestora cu amenzi în valoare totală de aproximativ 35 
milioane de euro pentru fixarea preţurilor, în perioada 2005-2009. Amenzile au fost încasate de Agenţia Naţională 
de Administrare Fiscală (ANAF). Unele companii sancţionate au contestat sancţiunile Autorităţii de Concurenţă, 
procesele aflându-se pe rolul instanţelor. 
Consiliul Concurenţei încurajează companiile implicate în înţelegeri anticoncurenţiale să contacteze autoritatea de 
concurenţă, să îşi recunoască participarea la încălcare şi să furnizeze dovezi privind înţelegerea respectivă. 
Procedând astfel, companiile pot beneficia de reduceri substanţiale ale amenzilor sau chiar de imunitate totală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul pregăteşte o nouă Ordonanţă de Urgenţă prin care vor exista reguli mai aspre pentru protecţia 
consumatorului. Amenzi până la 5% din cifra de afaceri 
Guvernul pregăteşte o nouă Ordonanţă de Urgenţă, care aduce schimbări asupra unor acte normative din zona de 
Protecţia Consumatorului, care ar veni cu sancţiuni drastice, între 2% şi 4% din cifra de afaceri şi până la 5% 
pentru furnizorii de servicii, spun consultanţii Deloitte România, citaţi de ZF. 
„OUG care se anunţă pentru schimbarea unui număr de acte normative din zona de Protecţia Consumatorului 
vine cu sancţiuni exrem de drastice, pentru că pare că nu ştim să mai facem amenzi decât din cifra de afaceri. 
Acest act vine şi duce la înăsprirea sancţiunilor prin amenzi între 2 şi 4% pentru companii, şi chiar de până la 5% 
pentru furnizorii de servicii. Se află în transparenţă, însă ridică nenumărate semne de întrebare. Impactul este 
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destul de mare şi vorbim de impact în piaţa bancară, retail, furnizori de servicii”, explică Andreea Artenie, 
Partener Reff şi Asociaţii, membră a reţelei Deloitte Legal. 
Mai mult, în forma actuală, proiectul propune sancţiune pe cifra de afaceri totală, chiar dacă neregulile au fost 
găsite într-un singur punct de lucru. 
Proiectul vizează şi câteva aspecte reputaţionale care pot avea un impact negativ grav asupra companiilor. „Noile 
modificări ar obliga un operator amendat să afişeze public pe uşa locaţiei timp de 30 de zile amenda primită. 
Poate duce la o afectare reputaţională serioasă şi trebuie luată în considerare”, spune Artenie. 
Impactul modificărilor ce ar urma să fie aduse, corelate cu OUG 114, ar putea afecta piaţa. 
„Dată fiind şi efervescenţa pieţei bancare din cauza OUG 114, în opinia mea, această nouă ordonanţă pe Protecţia 
Consumatorului vine ca o lovitură suplimentară tot pentru ei. Deşi a fost un val masiv al litigiilor în faţa clauzelor 
abuzive, aceasta ar duce la o îngreunare suplimentară a sistemului”. 
Proiectul de OUG publicat de ANPC conduce la înăsprirea sancţiunilor aplicabile, respectiv: amenzile ce pot fi 
impuse în baza OG 21/1992 privind protecţia consumatorilor pot avea un cuantum cuprins între 2% si 4% din cifra 
de afaceri, pe lângă cazurile specifice indicate de ordonanţă (pentru care, în forma în vigoare, sunt prevăzute 
limite minime şi maxime între care poate fi dispusă amenda – între 200 lei şi 100.000 lei); 
În cazul în care se dispune sancţiunea complementară privind închiderea definitivă a unităţii, agentul constatator 
va putea propune pentru societate, administrator şi asociaţii societăţii, interzicerea de a mai desfăşura activităţile 
prevăzute în Codul CAEN pentru care a fost sancţionată societatea, pentru o perioadă de până la 3 ani. 
Sancţiunile ce pot fi impuse în baza Legii 363/2007 privind practicile comerciale incorecte pot ajunge până la 
maxim 3% din cifra de afaceri pentru unele practici comerciale incorecte (cele agresive şi cele care nu sunt 
înşelătoare), respectiv 4% din cifra de afaceri pentru practicile comerciale înşelătoare, precum şi pentru 
nerespectarea măsurilor impuse de ANPC. 
Comun celor două acte normativ anterior amintite (i.e. OG 21 si L 363) este faptul că proiectul de OUG NU mai 
acordă operatorilor economici cărora le-au fost reţinute  
încălcări ale prevederilor acestor acte normative, facilitatea de a achita jumătate din minimul amenzii astfel 
stabilite. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANCOM lansează o consultare publică privind acordarea drepturilor de utilizare a spectrului radio pentru 5G 
Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) a anunţat, joi, că supune 
consultării publice documentul de poziţie privind acordarea drepturilor de utilizare a spectrului radio pentru 5G. 
”ANCOM a elaborat şi supune consultării publice documentul de poziţie privind acordarea drepturilor de utilizare 
a spectrului radio disponibil în benzile de frecvenţe de 700 MHz, 800 MHz, 1500 MHz, 2600 MHz, 3400-3800 MHz, 
care stabileşte obiectivele, principiile, condiţiile şi procedura pentru acordarea spectrului radio în benzile vizate, în 
vederea furnizării de reţele publice şi servicii de comunicaţii electronice de bandă largă, inclusiv implementării 5G 
în România”, se arată în comunicat. 
Toată această cantitate de spectru va putea fi utilizată începând cu 1 ianuarie 2020. Drepturile de utilizare a 
spectrului de frecvenţe din benzile de 700 MHz şi 1500 MHz, în care nu există nicio alocare până în prezent, vor 
avea o perioadă de valabilitate de 15 ani. 
”Aşa cum am anunţat, ne propunem să alocăm spectrul disponibil în benzile de 700 MHz, 800 MHz, 1500 MHz, 
2600 MHz şi 3400-3800 MHz printr-o licitaţie organizată în acest an. Deşi neutre din punct de vedere tehnologic, 
aceste benzi sunt cele mai potrivite pentru dezvoltarea reţelelor 5G, care reprezintă motorul transformării digitale 
a economiei pe care ne-o dorim pentru România”, a declarat preşedintele ANCOM, Sorin Grindeanu. 
Licenţele pentru spectrul ce va fi licitat în benzile de 800 MHz şi 2600 MHz vor fi acordate pentru o perioadă de 
valabilitate de 10 ani. 
”În banda de 800 MHz operatorii Telekom România Mobile Communications, Orange şi Vodafone deţin deja 
drepturi de utilizare (licenţe), a căror valabilitate ANCOM intenţionează să o prelungească până la data de 31 
decembrie 2029, pentru a alinia data de expirare a acestor drepturi cu a celor care vor fi acordate ca urmare a 
licitaţiei din acest an”, se arată în comunicat. 
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Similiar vor fi prelungite valabilităţile licenţelor operatorilor Telekom România Mobile Communications, Orange, 
Vodafone şi RCS&RDS pe care aceştia le deţin deja în banda de 2600 MHz. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Euro a scăzut sub nivelul de 4,74 lei. Este a patra ședință de scăderi în ultimele zile 
Banca Naţională a României (BNR) a anunţat, joi, un curs de referinţă de 4,7348 lei, o scădere de 0,44% faţă de 
nivelul atins miercuri. 
În luna ianuarie, euro a atins de 11 ori noi niveluri record în raport cu leul. Miercuri, euro a scăzut la 4,7555 lei. 
Joi, euro a coborât la 4,7348 lei. Dolarul american, cotat indirect în piaţa românească prin raportare la paritatea 
euro/dolar, a scăzut de la 4,1600 lei la 4,1265 lei. Cursul francului elveţian a coborât de la 4,1768 lei la 4,1557 lei. 
Lira sterlină a scăzut de la 5,4498 lei la 5,4214 lei. Preţul gramului de aur a scăzut de la 175,6142 lei la 175,4580 
lei. 
(Sursa: News.ro) 
 

 Parlamentul European îl recunoaște oficial pe liderul opoziției din Venezuela drept președinte interimar. 
Subiectul, pe agenda reuniunii miniștrilor de Externe din U.E de la București 
Eurodeputații au votat cu o majoritate confortabilă o rezoluție prin care Parlamentul European îl recunoaște 
oficial pe liderul opoziției din Venezuela drept președinte interimar. Președintele autoproclamat își prezintă 
planul prin care intenționează să scoată țara din criza economică. De la Moscova, vine însă, un avertisment dur. 
Eurodeputații și-au reafirmat sprijinul pentru Adunarea Națională de la Caracas, pe care o consideră singura 
structură democratică din Venezuela. În documentul adoptat cu 439 de voturi se arată că puterea legislativului 
trebuie să fie restaurată și respectată. 
Esteban Gonzales Pons,  eurodeputat: "Considerăm că libertatea de exprimare este o parte fundamentală a 
democraţiei. Iată de ce în această rezoluţie vă solicit să adăugaţi un articol dedicat jurnaliştilor care relatează 
despre situaţia din Venezuela prin care să cerem eliberarea lor." 
Situația din această țară latino-americană a fost pe agenda reuniunii informale a miniștrilor de Externe din 
Uniunea Europeană, desfășurată la București, sub președinția României la Consiliul Uniunii. 
Federica Mogherini, șefa diplomației europene, care prezidează întâlnirea, a declarat: "Este foarte clar că suntem 
foarte uniţi. Aţi văzut asta în diferite ocazii. Cel mai recent sâmbătă când am cerut foarte clar organizarea de noi 
alegeri care trebuie să fie corecte, libere şi monitorizate cum nu s-a mai întâmplat. Deci, este foarte clar. Susţinem 
cu putere rolul unei instituţii legitime, Adunarea Naţională." 
Planul de salvare întocmit de președintele autoproclamat, Juan Guaido, este așteptat cu sufletul la gură de 
milioanele de venezueleni care au început să facă din bancnotele de bolivari bărcuțe pe care le vând străinilor cu 
4 euro. Moneda naționala nu mai are nici o valoare. 
Chiar dacă din ce în ce mai multe voci occidentale recunosc legitimitatea lui Guaido, protestele nu s-au încheiat la 
Caracas, iar Rusia, principalul aliat al lui Nicolas Maduro, președintele ales printr-un scrutin contestat la scară 
mondială, avertizează că riscul unui conflict armat între cele două tabere nu a trecut. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Anunțul OFICIAL al SUA: 'De sâmbătă, vom ÎNCETA să mai respectăm prevederile Tratatului Forţelor Nucleare 
Intermediare' 
Statele Unite vor înceta să se mai conformeze prevederilor Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF) 
începând de sâmbătă, după eșecul unor discuții de ultim moment pe tema găsirii unei soluții care să permită 
menținerea acordului, a declarat un oficial american rang înalt. 
Subsecretarul american de Stat pentru Controlul Armelor și Securitate Internațională, Andreea Thompson a 
declarat că SUA "vor putea (suspenda obligațiile privind respectarea Tratatului INF) de pe 2 februarie", informează 
agenția de știri Reuters. 
Eșecul eforturilor de soluționarea a disputei ar putea duce la retragerea SUA din Tratatul Forţelor Nucleare 
Intermediare (INF) începând de sâmbătă, 2 februarie, dacă Moscova nu acceptă să renunțe la un nou tip de 
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rachetă de croazieră care pot transporta ogive nucleare, despre ca Washingtonul susține că încalcă prevederile 
înțelegerii, scrie mediafax.ro. 
Moscova a refuzat să distrugă nouă rachetă Novator 9M729 (SSC-8, potrivit terminologiei NATO), susținând că 
respectă în totalitate prevederile acordului. 
"Din păcate, nu s-a înregistrat niciun progres", a afirmat Riabkov, care s-a întâlnit recent la o reuniune a puterilor 
nucleare cu Thompson. 
"Din câte înțelegem, urmează următorul pas, începe următoarea fază, adică faza în care Statele Unite încetează 
să-și mai respecte obligațiile ce decurg din INF, lucru care în mod evident se va întâmpla în acest weekend", a 
explicat oficialul rus. 
Acordul INF a intrat în vigoare în anul 1987, fiind semnat de preşedintele american de la acea vreme, Ronald 
Reagan, cu omologul său din Uniunea Sovietică, Mihail Gorbaciov. Potrivit cotidianului The New York Times, în 
afara faptului că Rusia ar fi încălcat Tratatul INF, Administraţia SUA vrea să renunţe la acest acord deoarece este 
constrânsă să nu dezvolte armament care ar putea fi folosit pentru descurajarea Chinei în consolidarea poziţiei în 
vestul Oceanului Pacific. Dat fiind că nu este semnatară a Tratatului INF, China a putut dezvolta rachete nucleare 
cu raze medii de acţiune. 
Tratatul semnat de Statele Unite cu Rusia prevede interzicerea rachetelor cu raze de acţiune cuprinse între 500 şi 
5.500 de kilometri. Donald Trump susţine că Rusia a încălcat acest Tratat, dar Administraţia Vladimir Putin a 
acuzat în mai multe rânduri că sistemele balistice instalate de Statele Unite în Europa, inclusiv în România, 
constituie încălcări ale acordului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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